
Oroszlány Város Önkormányzata 

 Képviselő-testületének 

 Művelődési, Oktatási és Sport  

 Bizottsága 

 

5/2015. MOSB ülés 

 

JEGYZŐKÖNYV 
 

Készült: a Művelődési, Oktatási és Sport Bizottság 2015. március 4-ei rendkívüli 

nyílt üléséről 

 

Az ülés helye: Polgármesteri Hivatal, I. emeleti nagyterem 

 

Jelen volt: Székely Antal elnök, dr. Mátics István, Jugovics József, Molnár István, 

Orbán Ferenc, Szabó Mihály bizottsági tagok 

 Kelemen Gabriella jegyzőkönyvvezető 

 

Távol volt: Hartmann József bizottsági tag 

 

Meghívottként jelen volt: a mellékelt jelenléti íven szereplők 

 

Székely Antal elnök köszöntötte a megjelenteket és a bizottság ülését 16 óra 1 perckor megnyitotta. 

Megállapította, hogy a bizottság határozatképes, mert a 7 fő bizottsági tagból 6 fő jelen volt. Ismertette 

az ülés napirendi pontjait. Jelezte, hogy elkészültek a pályázati kiírások, az egyik az újság 

főszerkesztői állására vonatkozik. Röviden ismertette a pályázati felhívást. A másik magának az 

újságnak a pályázata, a harmadik a szerkesztő bizottság összetétele.  

 

16 óra 5 perckor Hartmann József bizottsági tag megérkezett a bizottság ülésére, a jelenlévő 

bizottsági tagok száma 7 fő. 

 

Székely Antal elnök jelezte továbbá, hogy tárgyalniuk kell az újság elnevezésére, megjelenési 

formájára, valamint  a szerkesztő bizottság összetételére vonatkozó felhívást. Javasolta, hogy vegyék 

fel a napirendre az Egyebek című napirendi pontot is.  

Miután kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, kérte, szavazzanak a napirendről. 

 

A bizottság a napirendet nyílt szavazással, 7 fő bizottsági tag részvételével, 7 igen szavazattal 

elfogadta, és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének  
Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

27/2015. (III.4.) MOSB határozata 

a napirendről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

2015. március 4-ei rendkívüli ülésén az alábbi napirendi pontokat tárgyalja: 

1. Az új városi újság elindításához szükséges intézkedések megtárgyalása 

- Pályázat kiírása új városi újság főszerkesztői megbízásra  

- Felhívás új városi újság elnevezésére és megjelenési formájára 

- Felhívás új városi újság szerkesztőbizottságába történő delegálásra 

2. Egyebek 

 
Felelős: Székely Antal elnök 
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1. NAPIRENDI PONT:  Az új városi újság elindításához szükséges intézkedések megtárgyalása 

  

Pályázat kiírása új városi újság főszerkesztői megbízásra 

 

Székely Antal elnök kérdése az volt, hogy van-e arra igény, hogy valamilyen szűkítő, vagy egyéb 

feltétel legyen a főszerkesztővel kapcsolatban.  

Hozzászólás, módosító javaslat nem volt, kérte, szavazzanak a felhívásról. 

 

A bizottság a felhívást nyílt szavazással, 7 fő bizottsági tag részvételével, 7 igen szavazattal 

elfogadta, és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének  
Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

28/2015. (III.4.) MOSB határozata 

az új városi újság főszerkesztői megbízásának pályázati kiírásáról 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága az 

előterjesztés mellékleteként elfogadta az új városi újság főszerkesztői megbízásáról szóló pályázati 

kiírást. 

 

 

Felhívás új városi újság elnevezésére és megjelenési formájára 

 
Székely Antal elnök röviden ismertette az előterjesztést.  Javasolta, hogy ennek a pályázatnak 

legyen 50 ezer forintos díjazása.  
Kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, kérte, szavazzanak a felhívásról. 

 
A bizottság a felhívást nyílt szavazással, 7 fő bizottsági tag részvételével, 7 igen szavazattal 

elfogadta, és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének  
Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

29/2015. (III.4.) MOSB határozata 

az új városi újság elnevezéséről és megjelenéséről szóló felhívásról 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága az 

előterjesztés mellékleteként elfogadta az új városi újság elnevezéséről és megjelenéséről szóló 

felhívást. 

 

 

Felhívás új városi újság szerkesztőbizottságába történő delegálásra 

 

Székely Antal elnök röviden ismertette a felhívást.  

 

Dr. Radványiné Varga Andrea igazgató jelezte, hogy a gimnáziumból két tanár biztosan fog 

jelentkezni a szerkesztőbizottság tagjának. Elmondta, hogy érettségi előtt 50 óra közmunkaként 

kötelező a gyerekeknek, ezek között a gyerekek között is biztosan lesznek olyanok, akik vállalják ezt a 

munkát.  

 

Jugovics József bizottsági tag kérdéseire – Ki jelentkezhet?, Ki fogja eldönteni, hogy megfelel-e? – 

Székely Antal elnök elmondta, hogy 14 évtől korlátlan, korhatár nincsen. A szerkesztő bizottság 

tagjainak pályázatát a főszerkesztő, a MOSB két tagja, illetve a művelődési központ és könyvtár 

vezetője fogja elbírálni.  Elmondta, hogy a bizottság tagjai közül önként jelentkezőket kér, hogy ki 

lenne az a két fő, aki vállalná, hogy részt vesz a szerkesztő bizottság összeállításában. 

 

Szabó Mihály bizottsági tag jelezte, hogy ő szívesen részt vesz ebben a munkában. 
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Molnár István bizottsági tag jelezte, hogy ő is vállalja ezt a munkát. 

 

További kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, Székely Antal elnök kérte, szavazzanak az 

felhívásról, illetve arról, hogy Szabó Mihály és Molnár István bizottsági tagok közreműködjenek a 

szerkesztőbizottsági tagokat kiválasztásában. 

 
A bizottság a felhívás és a delegálást nyílt szavazással, 7 fő bizottsági tag részvételével, 7 igen 

szavazattal elfogadta, és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének  
Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

30/2015. (III.4.) MOSB határozata 

az új városi újság szerkesztőbizottságába delegálásról szóló felhívásról 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága az 

előterjesztés mellékleteként elfogadta az új városi újság szerkesztőbizottságába delegálásról szóló 

felhívást. Felkéri Szabó Mihály és Molnár István bizottsági tagokat, hogy működjenek közre a 

szerkesztőbizottság tagjainak kiválasztásában. 

 

Felelős:  Székely Antal elnök 

 

 

2. NAPIRENDI PONT: Egyebek 

 

Molnár István bizottsági tag jelezte, hogy a felhívási kiírásban az e-mail cím (jegyző@oroszlany.hu) 

el van írva. Kérte ennek javítását. 

 

Körtvélyfáy Zoltán megbízott igazgató jelezte, hogy a képviselő-testületi határozat alapján az 

önkormányzat és a Kölcsey Ferenc Művelődési Központ együttműködési megállapodást fog kötni a 

városi újság kiadásának és terjesztésének technikai feltételeiről. Véleménye szerint, ha a 

bírálóbizottságban részt vesz a leendő főszerkesztő, akkor az időpontokkal gond lesz, ugyanis a 

kiírásokban azonos időpontok vannak megjelölve. 

 

Székely Antal elnök jelezte, hogy mire a szerkesztőbizottság tagjainak kiválasztására kerül sor, 

addigra meglesz a főszerkesztő. 

 

Körtvélyfáy Zoltán megbízott igazgató kérdése az volt, hogy megnézte-e valaki a sajtó törvény 

vonatkozó paragrafusait, mert a törvény alapján kérdéses, hogy a művelődési ház foglalkozhat-e 

bármiféle lapkiadó tevékenységgel. Ugyanis az alapító okiratban az intézmény alaptevékenységei 

között sem újságkiadás, sem lapterjesztés nem szerepel. 

 

Székely Antal elnök jelezte, hogy nem a Kölcsey Ferenc Művelődési Központ lesz a kiadó, hanem 

Oroszlány Város Önkormányzata. 

 

Körtvélyfáy Zoltán megbízott igazgató felvetette továbbá, hogy milyen forrásokkal lehet 

gazdálkodni. Ugyanis ez a kiadás egyik kulcskérdése. Ki kell találni annak a módját, hogy hogyan 

lehet a lehető legkisebb költséggel a terjesztést megoldani. Jelezte, hogy a művelődési központnak a 

jelenlegi statisztikai létszámával erre kapacitása nem lesz.  

 

Székely Antal elnök javasolta, hogy a művelődési központ adjon ki egy pályázatot a terjesztésre. 

Javasolta, hogy legalább három ember döntsön a terjesztéssel kapcsolatos pályázatról. 

 

Körtfélyfáy Zoltán megbízott igazgató elmondta, hogy a Kölcsey Ferenc Művelődési Központ képes 

helyet, telefont biztosítani. Ugyanakkor felmerül az a kérdés, hogy ha egy komoly újságot akarnak, 
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akkor olyan technikai feltételeket kell biztosítani (számítástechnikai berendezések, programok), 

amelyek sokba kerülnek, tehát ennek beruházási költsége mindenképpen lesz.  

 

Székely Antal elnök elmondta, hogy vannak ingyenes programok, és terveik szerint az újság 

újságpapíron fog megjelenni.  

 

Hartmann József  bizottsági tag tájékoztatta a bizottságot, hogy sikeresen lezárult a Visegrádi 4-ek 

sítábora az eredeti költségvetéshez képest 1/3-dal olcsóbban. A delegációk nevében is köszönetét 

nyilvánította ki a támogatásért.  

 

Székely Antal elnök tájékoztatta a bizottságot, hogy a Rákóczi Szövetség jelezte, hogy meg kívánja 

rendezni a Nemzeti Összetartozás Napját és az Aradi Vértanúk Napját. A városi rendezvények 

költségvetési soron rendelkezésre álló összegből a művelődési központ segítségével meg lesz rendezve 

ez az ünnepség is. Kért mindenkit, hogy akinek ilyen tervei vannak, az mielőbb jelentkezzen, hogy a 

költségeket tudják rendezni. 

 

Szabó Mihály bizottsági tag kérdésére – Ezt ki döntötte el? Nem úgy volt, hogy erre is pályázni 

lehet? – Székely Antal elnök elmondta, hogy a társadalmi és sport célú pályázat az másról szól. Ezt a 

költségvetés általános tartalékának városi rendezvények megrendezése sorából finanszírozzák.  

 

Szabó Mihály bizottsági tag tudomása szerint pályázni lehet, és a bizottság dönt arról, hogy ki 

rendezhet rendezvényt. Amennyiben a Rákóczi Szövetség javaslatáról most döntenek, akkor 

programtervet kér. 

 

Károlyiné Dr. Plóza Melinda bizottsági referens felolvasta a Rákóczi Szövetség pályázatát. 

részletesen ismertette a költségigényeket is. A pályázati kiírásban szereplő többi program szervezését 

kellene megajánlani a városi intézményeknek, civil szervezeteknek. A pályázat beadására nincs 

határidő, folyamatosan lehet jelentkezni.  

 

Ezt követően a tagok a pályázatok beadási határidejéről, illetve a Rákóczi Szövetség pályázatáról 

egyeztettek. 

 

Székely Antal elnök összefoglalva elmondta, hogy a pályázati felhívást a honlapon közhírelni kell, az 

intézményeknek el kell küldeni. A pályázat beadási határideje: 2015. március 25.  

 

Károlyi Dr. Plóza Melinda bizottsági referens javasolta a felhívást úgy módosítani, hogy kerüljön 

bele a Nemzeti Összetartozás Napja, illetve az Aradi Vértanúk Emléknapja. Megvárják a március 25-

ei határidőt, hogy a pályázatok beérkezzenek és utána dönt a bizottság. 

   

Székely Antal elnök kérte, szavazzanak a városi programok szervezésének felhívásáról, illetve arról, 

hogy a felhívásra jelentkezés határideje 2015. március 25-e legyen. 

 

A bizottság a felhívást nyílt szavazással, 7 fő bizottsági tag részvételével, 7 igen szavazattal 

elfogadta, és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének  
Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

31/2015. (III.4.) MOSB határozata 

városi programok szervezésére irányuló felhívásról 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága az 

előterjesztés mellékleteként elfogadta a városi programok szervezésére irányuló felhívást azzal a 

módosítással, hogy a felhívásra történő jelentkezés határideje: 2015. március 25.  

 

Felelős:  Székely Antal elnök 
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Lazók Zoltán polgármester 16 óra 30 perckor megérkezett a bizottság ülésére. 

 

Szabó Mihály bizottsági tag az Ifjúsági Önkormányzattal kapcsolatban elmondta, hogy egy felvidéki 

ifjúsági önkormányzattal felvette a kapcsolatot, szeretné őket meghívni a tervezett fórumra. A március 

25-ei bizottsági ülésen bővebb tájékoztatást tud adni. 

 

Dr. File Beáta jegyző elmondta, hogy márciusban szeretnének egy fórumot létrehozni, ahol tisztáznák 

a jogi kereteket, javaslatokat gyűjtenének, felmérnék a vevőkészséget. 

 

Ezt követően a jelenlévők az Ifjúsági Önkormányzat tagjainak javasolt korhatárával, az önkormányzat 

szervezésének módjával kapcsolatban fogalmazták meg véleményüket. 

 

Dr. File Beáta jegyző összegzésül elmondta, hogy a januári képviselő-testületi ülésen döntés született 

az Ifjúsági Önkormányzattal kapcsolatban. Feladatok is kerültek meghatározásra. Tájékoztatásul 

elmondta, hogy érkezett hozzá jelzés arra vonatkozóan, hogy fiatalok aktívabban szeretnének részt 

venni a közéletben, aktívabban kívánnák a fiatalságot érintő problémákat képviseltetni az 

önkormányzat irányába. Ismételten elmondta, hogy a márciusban megrendezendő fórum arra 

irányulna, hogy van-e jogi tartalom (önkormányzat, egyesület formájában tudna-e működni), ki lenne 

a célcsoport (például az EU által alkalmazott fiatalokra vonatkozó fogalmat használják, ami 25 év), 

egyáltalán érdekli-e az oroszlányi fiatalokat, hogyan történjen a megszólításuk, stb. Ahol már jól 

működik ez a szervezet, onnan tapasztalatokat lehetne bevonni. Neki mint jegyzőnek el kell számolnia 

március végén ennek a feladatnak a teljesítésével. Szívesen venné, ha mások is csatlakoznának ehhez a 

munkához. 

 

Székely Antal elnök összegzésként elmondta, hogy abban megegyezhetnek, hogy megnyitják a 

lehetőséget, megpróbálnak minél nagyobb kört elérni, aztán meglátják, hogy mire mennek a fiatalok 

saját magukkal. 

Miután több kérdés, hozzászólás nem volt, a bizottság nyílt ülését 17 óra 05 perckor bezárta. 

 

 K.m.f. 

 

 

 Székely Antal  

 elnök   bizottság tagja 

 

  Kelemen Gabriella 

  jegyzőkönyvvezető 


